
Ekonomski zakoni
veUalo tudi pri nas
Rešitve. Na politiko
ne gre več računati,
rešitev za domače
probleme lahko naj-
demo le sami in mi
smo tisti, ki moramo
skrbeti za prijatelje,
družino, okolico, je bi-
lo sporočilo nedavne
okrogle mize.

» Piše: Metka Pire
Da vlada ne obstaja, je prepričan

naj Celjan 2010 Rado Pezdir, pre-
davatelj na Mednarodni fakulteti
za družbene in poslovne študije v
Celju. »Če bi obstajala, potem bi
kaj naredila, mi pa smo že zelo dol-
go v letu in to je enako, kot da vlade
ne bi imeli. Očitno smo Slovenci
radi revni, brezposelni in nam od-
govarja, da nimamo vlade. Počasi
pa bo treba začeti razmišljati, kako
bomo prehranili družine, začeti de-
lati in ignorirati idejo, da lahko od
politike pride kakršnakoli rešitev,«
je neposreden Pezdir. Ta s serijo
okroglih miz na omenjeni fakulteti
študentom in širši javnosti ponuja
analizo aktualnih družbenih razmer
in možnost, da skupaj pogledamo

naprej. Zadnjo letošnjo okroglo
mizo je naslovil Prihodnost brez
sedanjosti. Skupaj s sogovorniki so
poudarili potrebo po spremembah
in reformah, potem ko so ocenili
trenutno stanje v družbi.

Iz nezadovoljstva
v pozitivno?

Finančni analitik Blaž Vodopi-
vec je opozoril na neumni sistem
privatizacije ob osamosvojitvi, ki
je pustil tudi sodstvo tako, »da še
danes ne ve, kaj so pravice upnikov,
malih delničarjev. Poleg tega so tu
evidentna oškodovanja in sodišče
kar ne more ugotoviti, ali je šlo za
kaznivo dejanje. Če bi takrat vsaj
del elite, šolstva, medijev in pra-
vosodja malo drugače uredili, bi
bilo danes boljše.« Hkrati je dejal,
da vedno obstaja potencial, da se
nezadovoljstvo kanalizira v nekaj
pozitivnega.

Politični analitik Milan Balažic
je med drugim omenil, da je apa-
tičnost, s katero se danes množično
srečujemo, posledica pomanjkanja
alternativ. »Če si danes v srednjih
letih, si dal v naši zgodovini sko-
zi kar nekaj pričakovanj. Najprej
veliko pričakovanje, da bo čisto
drugače, ko bomo uveljavili de-
mokracijo, potem pričakovanje od
kapitalizma, da bomo vsi na bolj-
šem in da bomo vsi kapitalisti, pa

se tudi to ni zgodilo. Velika priča-
kovanja so bila, kako bo drugače,
ko bomo vstopili v EU in Nato itd.
Vedno je bila neka nova naloga, ki
jo moramo opraviti, nato pa smo v
Švici. Izkazalo pa se je, da relativno
nazadujemo,« je pojasnil.

Nihče od zunaj
nas ne bo rešil

Vodopivec pravi, da je politi-
ka skrajno iracionalna stvar in da
so bila v preteklosti pričakovanja
previsoka. »Ko se bo našla prava
ekipa, ki bo poskrbela za reforme,
bomo naredili korak naprej,« doda.

Svoj pogled na stanje v državi in
družbi je predstavil tudi nekdanji
direktor uprave Mladinske knjige
Milan Matos. Kot izkušeni pod-
jetnik ugotavlja, da se še vedno
ukvarjamo z vprašanji delitve, ki
izhaja iz socializma, ne pa z vpra-
šanji ustvarjanja. »Ključen je pri-
spevek vsakega posameznika, da
spremeni okolje, da bomo imeli
korektna in poštena pravila igre, da
ne bomo zavidali uspešnim, da bo
zagotovljena konkurenčnost in da
ne bo nihče vnaprej zaščiten pred
zakoni. Tudi vsi ekonomski zakoni
pri nas veljajo. Nihče od zunaj nas
ne bo rešil, sami se moramo. Sami
moramo sprejeti potrebne reforme
in sami smo odgovorni za svojo pri-
hodnost,« pove.

V PRIHODNOST BREZ SEDANJOSTI

»Ce kdo želi ljudi prepričati v spremembe, ki se jih bojijo, potem jih ne sme še bolj strašiti,« je bilo slišati na okrogli mizi z ■

naj Celjanom, Radom Pezdirjem. FotoMetka p»c
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